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Aktuálne informácie

Prehupli sme sa už ale do jesene a ja som 
rád, že rozlúčku s prázdninami strieda 
očakávané vítanie nových prístreškov 
MHD. Konečne sú na sídlisku, pomaly 
finišuje ich inštalácia, aby po dlhých 
mesiacoch slúžili svojmu účelu. Budú 
moderné, osvetlené a každý z nich  
obohatí lavička z exotického dreva,  
ktoré je na sedenie príjemnejšie a trvác-
nejšie. Zmena nastane aj v umiestnení 
citylightov, ktoré už neuvidíte v smere 
prichádzajúceho autobusu, čo zlepší  
viditeľnosť na prichádzajúci spoj.  
Osadené budú z bočnej strany, aby 
osvetľovali aj informačnú tabuľu  
s príchodmi a odchodmi. Zastaviť sa  
a oddýchnuť si budete môcť aj na nových 
lavičkách v okolí zastávok, ktoré nehradí 
dodávateľ ale naša mestská časť.

Priam kilometrový skok sa nám podaril 
v oblasti športu. Určite ste si už všimli, 
že sme odštartovali výstavbu prvej etapy 
skateparku pod mostom na Moskovskej 
triede. Veľmi sa z toho teším, keďže ide 
o najväčší projekt, ktorý sme v mestskej 
časti zrealizovali za posledné roky.  
Dokonca bude mať z neho prospech 
mesto aj kraj. Takýto typ skateparku na 
Slovensku doteraz neexistuje. Opäť sa 
potvrdilo, že vytrvalosť a odhodlanie 
vedú k úspechu. Naše deti, profi športov-
ci aj laici, ktorých láka skateboard budú 
mať na dosah jedno skvelé športovisko. 
Mnohí z nich súťažne reprezentujú  
Slovensko po celom svete, preto si  
zaslúžia dôstojné podmienky na tréning 
a aj trávenie voľného času. Som hrdý  
na to, že zázemie im vytvoríme práve  
na KVP.

Výrazne vpred sme pokročili aj pri akti-
vitách na ochranu životného prostredia. 
Nová zelená strecha na miestnom úrade 
určite pomôže v boji proti klimatickým 

Vo funkcii nahradila Miroslava  
Michalusa, ktorý v súčasnosti riadi  
Podnik služieb s.r.o., a ktorému  
ďakujeme za doterajšiu prácu.

email: prednosta@mckvp.sk
telefón: 055 / 789 06 12

Milí KVP-čkári,

ako sa máte, užili ste si leto plnými 
dúškami či na Vašom liste dovolen-
kových aktivít ostali aj nenaplnené 
túžby? Poviem Vám, že jedna moja veľká 
túžba sa preniesla do reality. Na našom 
Letnom festivale som stretol snáď celé 
sídlisko. Bolo to neuveriteľné, Drocárov 
park praskal vo švíkoch a účasť dosiahla 
rekordné čísla. Ani ja sám som tu nič po-
dobné ešte nezažil. Podpísali sa o to Tina, 
Ego, Kelso aj skupina Iconito. Takto som 
si predstavoval rozlúčku s letom na KVP, 
ešte dlho budem čerpať z tej atmosféry.

Vedenie miestneho úradu prevzala  
od polovice septembra Kamila Bačová.  
Z dlhoročného pôsobenia na vedúcich 
manažérskych pozíciách so sebou  
prináša bohaté skúsenosti s riadením 
rôznorodých tímov. 

Tešíme sa na spoluprácu a veríme,  
že pod jej vedením bude úrad 
napredovať.

zmenám a prehrievaniu, ktoré sa nevy-
hýbajú ani našej mestskej časti. Odkedy 
sme strechu dokončili, priemerne sme  
v kanceláriách na poschodí dosiahli  
teplotný pokles o 3 až 4 stupne. 

Štafetu veľkých aj malých krokov ľudstva 
alebo minimálne nášho sídliska za-
končujem jedným skokom do prázdna. 
Samozrejme, že nie mojim. Objavili sa 
snahy o diskreditáciu mojej osoby.  
Nič príjemné, no ja mám čisté svedomie. 
Veď napokon, hovoria o tom výsledky 
mojej práce. Aspoň ich stručný prehľad 
za posledné týždne odhalia aj nasledujú-
ce strany. Samozrejme, že na ruke, (ani 
v garáži) nemám Arabelin prsteň a pod 
úspešné projekty sa vždy podpisuje celý 
môj tím a všetci kolegovia. Ďakujem im 
za hodnotnú spoluprácu. Mne osobne 
dodáva odvahu do ďalších dní aj veľká 
podpora od Vás, KVP-čkárov. Úprimne  
a s pokorou si to vážim. 

Verím, že pokora nebude chýbať ani 
ľuďom, ktorých mená sa dozvieme po 
sčítaní hlasovacích lístkov na konci sep-
tembra. Aby sme sa nepričinili o nežela-
né prekvapenie, 30. septembra vykročme 
hodiť krúžok tým, ktorým veríme. Ja si 
už teraz chystám svoje najpohodlnejšie 
topánky. 

Držte sa.

Váš starosta.
Ladislav Lörinc

Príhovor
starostu

Nový impulz vo vedení  
miestneho úradu

Foto: archív MČ KVP

Ivana Palaiová - redaktor
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Jarmila Kiriľáková - Kancelária prvého kontaktu 

Obálku s hlasovacím lístkom následne 
vhodíte do volebnej urny a zvyšné hla-
sovacie lístky do schránky na to urče-
nej. Nepoužité hlasovacie lístky alebo 
nesprávne upravené hlasovacie lístky je 
potrebné vložiť do zapečatenej schránky 
na odloženie nepoužitých alebo ne-
správne upravených hlasovacích lístkov. 
Porušením tejto povinnosti sa  dopúšťa-
te priestupku, za ktorý Vám môže  
byť uložená pokuta vo výške 33 eur.

Ako si overiť, či som 
zapísaný v zozname 
voličov?
Námietkové konanie je inštitút, ktorým 
si môžete overiť či ste zapísaný v stálom 
zozname voličov, či údaje o Vás sú úplné 
a správne, a zároveň môžete požiadať 
o doplnenie údajov alebo ich opravu. 
Námietkové konanie vykonáva na území 
KVP, Kancelária 1. kontaktu a občian-
skych záležitostí - ohlasovňa pobytov, 
kancelária č. 102, v úradných hodinách 
mestskej časti.

Zoznam kandidátov 
uvedených na zaregis-
trovaných kandidát-
nych listinách
Aby sa volič včas oboznámil s kandidujú-
cimi stranami a kandidátmi za jednotlivé 
politické strany a koalície, mestská časť 

Kto môže voliť?
Právo voliť do Národnej rady Sloven-
skej republiky majú občania Slovenskej 
republiky, ktorí najneskôr v deň konania 
volieb (30. 9. 2023) dovŕšia 18 rokov. 
Mestská časť automaticky zapisuje do 
stáleho zoznamu všetkých obyvateľov – 
voličov, ktorí sa prihlásia na trvalý pobyt. 
Každý volič môže byť zapísaný len  
v jednom stálom zozname voličov. 
 

Ako voliť?
Do volebnej miestnosti si stačí so sebou 
priniesť občiansky preukaz. V prípade, že 
volíte v okrsku, v ktorom nie ste zapí-
saný, musíte sa preukázať aj hlasovacím 
preukazom.

O hlasovací preukaz sa dá požiadať 
osobne na miestnom úrade, kde máte 
trvalý pobyt, najneskôr v piatok  
29. septembra 2023 pred voľbami. 
Hlasovací preukaz vydáva Kancelária 
1. kontaktu a občianskych záležitostí – 
ohlasovňa pobytov, kancelária č. 102,  
v úradných hodinách mestskej časti.

Člen okrskovej volebnej komisie si zapíše 
Vašu účasť a požiada Vás o podpis.  
Následne dostanete 25 hlasovacích  
lístkov a prázdnu opečiatkovanú obálku. 
Vyberiete si jeden hlasovací lístok s ná-
zvom politickej strany, ktorej chcete dať 
hlas. Zakrúžkovať môžete najviac  
4 kandidátov (krúžkujú sa poradové čís-
la), ktorým chcete dať preferenčné hlasy.

do každej domácnosti doručila  
(do 05.09.2023) zoznam kandidátov 
uvedených na zaregistrovaných kandi-
dátnych listinách. Doručením zoznamu 
kandidátov sa poskytujú voličom všetky 
potrebné informácie pre rozhodnutie, 
ktorej politickej strane alebo koalícii  
a ktorému kandidátovi odovzdajú svoje 
hlasy. Údaje o politických stranách  
a kandidátoch uvedené v zozname sú 
po obsahovej stránke zhodné s údajmi 
uvedenými na hlasovacom lístku.  

Hlasovanie  
prostredníctvom 
prenosnej volebnej 
schránky
Volič, ktorý sa  nemôže dostaviť do 
volebnej miestnosti zo závažných, najmä 
zdravotných dôvodov, má právo požiadať 
okrskovú volebnú  komisiu v územnom 
obvode volebného okrsku, pre ktorý 
bola okrsková volebná komisia zriadená 
o vykonanie hlasovania do prenosnej 
volebnej schránky. Pre hlasovanie do 
prenosnej volebnej schránky platia usta-
novenia zákona o spôsobe hlasovania  
vo volebnej miestnosti.

Informácie o podmienkach práva voliť 
a práva byť volený a ďalšie dôležité infor-
mácie k voľbám, mestská časť zverejnila 
a priebežne aktualizuje na svojom webo-
vom sídle www.mckvp.sk/obcan/volby/

Využite svoje volebné právo  
a rozhodnite o budúcnosti našej krajiny.

Pred nami sú predčasné  
parlamentné voľby
Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky, teda parlamentné voľby, sa budú konať 30. septembra 2023. Zvolíme si 150 poslancov, 
ktorí zasadnú na štyri roky do parlamentu a politické strany, ktoré vytvoria vládnucu koalíciu a zostavia vládu. Voľby sú jednodňové 
a budú prebiehať od 7:00 hod. do 22:00 hod.

Kontakty:
Námietková kancelária a vydávanie  

hlasovacích preukazov:  

Jarmila Kiriľaková
055/789 06 18   

e-mail jarmila.kirilakova@mckvp.sk
 

055/789 06 10   
e-mail k1k@mckvp.sk



Rozhovor

Rozhovor  
s Ivanou  
Rokyta

Vyplniť dieru na trhu vyžaduje riadny kus odvahy. 
KVP – čkárka Ivana Rokyta neváhala a spolu  
s manželom dali hlavy dokopy a rozbehli to,  
čo ich baví. V roku 2014 vybudovali fitness sieť  
Neonka a malý prevrat spôsobili tým, že začali so 
skupinovými cvičeniami inak. Ako to celé začalo,  
prečo Neonka rokmi nezhasla a aký má vzťah  
k nášmu sídlisku porozpráva v našom rozhovore.

Foto: archív Ivana Rokyta
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Rozhovor

Ako by si sa charakterizovala troma 
slovami? 
Energická, spoločenská, neposedná :) 

Neonka sa už rokmi stala kultovým 
centrom pohybu v Košiciach, obľubujú 
ju ženy aj muži rôzneho veku. Povedz 
nám, kde vznikol nápad s jej založením 
a prečo dostala práve takýto názov? 
Neonka vznikla čisto z lásky k športu 
a k ľuďom, v malých priestoroch sme 
začínali s cvičením jumpingu, no keď 
sme prepli mód a priniesli na Slovensko 
tréningy Les Mills z Nového Zélandu,  
až vtedy sa naštartovala totálna revolú-
cia vo svete skupinoviek nie len u nás  
v Košiciach. Jej názov vznikol v prvom 
rade kvôli tomu, že cvičíme “v prítmí”  
a svietia nám len farebné neony (neonky) 
a v druhom rade to vyjadruje nádej, je to 
to svetlo čo nám robí deň, svetlo na konci 
tunela akokoľvek nech to nazveme, naše 
tréningy prinášajú pocit radosti  
a zadosťučinenia, čiže NEONKA je naším 
svetlom počas všedných dní.

Ako prebiehajú Vaše cvičenia, v čom  
sa líšite od ostatných? 
Cvičíme choreografie, ktoré zostavuje  
v zahraničí tím ľudí a v našom tíme pra-
cujú desiatky inštruktorov, ktorých  
si špeciálne školíme. Tréningy sú vhodné 
pre všetkých, od začiatočníka po po-
kročilých. Máme na výber až 16 typov 
programov a teda vyberie si aj milovník 
silových tréningov aj milovník kardia 
či jogy. Vlajkovou loďou je tréning THE 
TRIP - fitness kino, jedinečná cyklistická 
hala, kde Vy cvičíte ako keby starý známy 
spinning ale na obrazovke vidíte film, 
čiže kvázi idete po ceste. Jedinú halu na 
tento účel v strednej Európe máme my. 

Kedy si ty osobne zistila, že pohyb je to, 
čomu sa chceš venovať celý život? 
Mojou hlavnou prácou je vedenie firmy  
a celého tímu. Ľudia majú často predsta-
vu, že ja len cvičím od rána do večera.  
Nie je to pravda, ja mám prácu inštrukto-
ra ako moje hobby, čiže je to moja druhá 
práca. Svoju prácu milujem a úplne som 
sa v nej našla, vždy som chcela vlastniť 
niečo svoje a starať sa o to. Neplánujem  
sa toho vzdať, je to môj relax od práce  
aj od detí a rodiny, taký čas pre mňa.

Dobíja ti pohyb baterky aj po rokoch? 
Vždy si skvele naladená, vidieť ťa iba  
s úsmevom na tvári. 
Je to môj životabudič a vrelo to odporú-
čam všetkým ženám. Máme na pleciach 
vždy toho veľa a musíme mať aj čas pre 
seba a toto je spojenie príjemného s uži-
točným, aj si zacvičím aj vyčistím hlavu. 
A potom som hneď vysmiata. 

V tomto roku oslavuje sídlisko KVP 40.te 
výročie svojho vzniku, ty si s ním spätá 
celý život, čo sa ti s nim najviac spája? 
Vyrástla som tu, čiže celý život chodím 
domov po tých istých schodoch, do tej 
istej brány a do toho istého bytu. Ja toto 
sídlisko milujem veľmi, lebo mi nespô-
sobuje žiaden stres, len radosť. Z detstva 
tu mám veľa spomienok, no teraz ako 
mama riešim úplne iné veci a všetko mi 
tu vyhovuje, myslím že bývanie na KVP 
je skvelá výhra, je to moderné sídlisko, 
ktoré sa dynamicky rozvíja a to sa mi 
páči.

Keďže pohyb je tvojou každodennou  
súčasťou, máš obľúbené miesta aj na 
KVP, kde rada tráviš voľný čas? 
Sú to ihriská, kde trávime veľa času  
s deťmi, robíme si aj takú tour po síd-
lisku, aby mali aj zmenu. Chodíme na 
zmrzlinu na Moskovskú, do Komunitnej 
kaviarne na kofolu, občas si zvyknem 
zabehať na ovál na ZŠ Lechkého alebo do 
lesa za kolibou. Najradšej mám ale, keď si 
tak s kamoškami - mamičkami sadneme 
za blok na lavičku a popri tom ako sa deti 
hrajú sa porozprávame.

S manželom ste zároveň aj kolegovia, 
iste bude mnohých zaujímať, ako prepá-
jate súkromný a pracovný život, ako stí-
hate rodinu, prípadne, ako vyzerá vaša 
ideálna dovolenka? Je to iba o športe? 
Je to veľmi o komunikácii a tolerantnosti. 
Musím priznať že to nebolo vždy veľmi 
jednoduché lebo nikto si nechce domov 
nosiť pracovné problémy, ale my sme 
museli. Za tie roky sme sa s tým naučili 
pracovať a vieme už pekne oddeľovať  
firmu od rodiny. Chce to dobre pláno-
vanie a pravidelné manželsko-pracovné 
porady. Letná dovolenka je u nás  
o ničnerobení, potrebujeme úplne vypnúť, 
čiže snažíme sa nič nepreháňať a určite 
nevstávame na dovolenke o piatej ráno, 
aby sme si išli pred raňajkami zabehať.

Hovorí sa, že strava ide ruka v ruke  
s cvičením, zhrešíš niekedy aj ty,  
alebo u Vás sa varí výlučne zelenina  
na tisíc spôsobov? 
Ľudia majú o športovcoch a strave veľmi 
mylné predstavy. Vratko je vegán, čiže 
ten je zeleninu na tisíc spôsobov. Ja jem 
všetko a normálne, ale nie jedlá našich 
starých mám, nevarím žiadne omáčky, 
guláše ani nič podobné. Varím skôr  
modernejšie. Rada cvičím a rada jem,  
je to celkom fajn kombinácia a keď si  
držíš pekný balance tak sa to potom 
odrazí aj na psychike.

Leto sa skončilo, dni sa skracujú,  
ľudia sa prirodzene hýbu menej a chuť 
naštartovať metabolizmus príde možno 

až na jar. Poraď nám, čo je prospešné 
robiť počas jesene a neskôr aj cez zimu, 
aby bol pohyb efektívny. 
Ja sa riadim a vždy odporúčam len toto - 
nájdi si pohyb, do ktorého sa zamiluješ  
a stane sa tvojou súčasťou. Vtedy  
neexistuje žiadne ročné obdobie, žiadny 
deň ani víkend. Ja to takto mám s Neonkou, 
milujem naše cvičenia a robím ich celoroč-
ne, je to súčasť môjho životného štýlu.

Keď sa ešte vrátim k letu, každú druhú 
nedeľu ste KVP-čkárom vytvárali mož-
nosť cvičiť s Vami zdarma na ihrisku  
v Drocárovom parku, ako by si zhodnoti-
la túto spoluprácu? Sú KVP-čkári aktívni?
Bola to skvelá akcia a áno sú aktívni, som 
rada, že odhodili zábrany a nehanbili sa 
prísť na verejné ihrisko a cvičiť s nami. 
Naozaj sa teším, že sme mohli preniesť 
kúsok Neonka atmosféry a podeliť sa  
o našu energiu aj s našimi susedmi.  
Verím, že teda o rok dáme “Repete”. 

Ďakujem všetkým za príležitosť, že sme 
mohli byť súčasťou leta na KVP.

My ženy toho máme 
na pleciach vždy veľa, 
musíme mať aj čas  
pre seba.

Ivana Palaiová - redaktor

Foto: archív Ivana Rokyta
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Zo života sídliska

Ivana Palaiová - redaktor

Na KVP vzniká prvý krytý 
skatepark na Slovensku
Pod mostom na Moskovskej triede  
odštartovala začiatkom septembra  
výstavba nového skateparku. Prvá etapa 
by mala byť hotová do konca roka,  
následne ju bude možné užívať.

Športovcom  
umožní jazdiť aj  
v nepriaznivom počasí
Nový skatepark poteší nielen skaterov, 
ale poskytne kvalitné, inovatívne  
a funkčné zázemie aj pre ďalšie moder-
né „street“ športy. Unikátny bude vďaka 
krytému bazénu „bowl“, čo umožní 
jazdenie aj v nepriaznivom počasí.  
To ho robí prvým krytým skateparkom 
pre urban športy na Slovensku. Projekt 
je podporený Košickým samosprávnym 
krajom prostredníctvom dotačného 
programu Terra Incognita vo výške  
190 000 eur. „Posledný skatepark bol  
v Košiciach postavený v roku 2008,  
odkedy sa štýl jazdenia a prekážky  
zmenili. Z toho dôvodu je potrebné  
vybudovať pre región nový skatepark, 
ktorý splní nové štandardy,“ uviedol 
predseda Košického samosprávneho 
kraja Rastislav Trnka.  

Skatepark bude nielen miestom pre 
rekreáciu a tréning pre skateboardistov, 
ale aj miestom na organizáciu súťaží, 
vrátane tých celoslovenských. Dizajn 
skateparku bol konzultovaný so skate- 
boardingovou komunitou a bude zohľad-
ňovať najnovšie trendy.

„Skatepark na Sídlisku KVP akceptuje 
všetky moderné prístupy k navrhovaniu 

takéhoto verejného priestoru po vzore 
iných skateparkov zo zahraničia.  
Architektonické riešenie plne akceptuje 
v prvom rade funkčnosť a bezpečnosť 
jazdca počas športového výkonu.  
Obtiažnosť prekážok bola konzultovaná 
a schválená oficiálnou skateboardovou 
organizáciou na Slovensku,“ vysvetľuje 
architekt projektu Miloš Hájnik.

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP
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Okrem toho, projekt zohľadňuje  
aj ekologické riešenia, ako sú spevnené 
plochy a vodopriepustné povrchy.  
V ďalších etapách sa ráta napríklad  
s dažďovou záhradou, fitness prvkami, 
basketbalovým ihriskom či miestom  
pre občerstvenie a sedenie. 

Najväčší projekt  
mestskej časti
Ako pripomenul starosta Ladislav Lörinc, 
ide o najväčší projekt MČ za posledných 
päť rokov. Na jeho príprave pracovali  
od roku 2019. „Aj napriek niektorým 
prekážkam sme úspešne začali prvú  
etapu výstavby v celkovej sume  
300 000 eur zahŕňajúcu hlavné asfaltové 
a betónové práce,“ povedal. Dobudova-

nie ďalšej etapy bude záležať od finanč-
ných prostriedkov, o ktoré sa chce MČ  
aj naďalej uchádzať z externých zdrojov. 

Celkovým cieľom tohto skateparku je 
premeniť doposiaľ zanedbaný priestor 
na miesto, kde sa stretáva mládež  
a športovci, a poskytnúť im možnosť  
aktívneho trávenia voľného času 
prostredníctvom rôznych športových 
aktivít. Projekt má potenciál prispieť 
k rozvoju komunity a podporiť záujem 
o urban športy ako skateboardovanie, 
korčuľovanie, jazdenie na kolobežkách 
a bicykloch, parkour a workout fitness 
cvičenie.

Ivana Palaiová - redaktor

Foto: archív Rišo Tury
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KVaPka

Viete o tom, že sídlisko Košického vládneho programu bolo postavené na pozemkoch obyvateľov Myslavy? Pôvodní vlastníci  
prišli o tieto pozemky okolo roku 1980 práve kvôli výstavbe  sídliska. Ešte k tomu nespravodlivým spôsobom. Štát ich odkúpil  
za stanovenú symbolickú cenu alebo vyvlastnil. Podmienky na to vytvorilo nedobrovoľné pričlenenie dovtedy samostatnej Myslavy 
ku Košiciam v roku 1968. Krivdy zavŕšila administratívna úprava, ktorou sa v roku 2001 z pôvodného katastrálneho územia  
Myslava odčlenilo novovzniknuté katastrálne územie Grunt, zahŕňajúce celé sídlisko.

Sídlisko Košického vládneho 
programu na večné časy?

Aj keď po páde komunistického režimu 
boli schválené reštitučné zákony, len 
časť Myslavčanov splnila podmienky na 
čiastočné odškodnenie formou pride-
lenia náhradných pozemkov za tie ich, 
zastavané. Tí menej šťastliví buď neve-
deli preukázať nedobrovoľnosť odňatia 
pozemkov, rezignovali alebo sa nápravy 
krivdy nedožili. Pozostatok nespravodli-
vého režimu sa nenápadne zakonzervo-
val do názvu sídliska Košického vládneho 
programu. Programu, ktorého súčas-
ťou bolo obmedzovanie súkromného 
vlastníctva, arogantne uplatneného pri 
získavaní pozemkov na výstavbu bytov.

Po nežnej revolúcii v r. 1968 sa Česko-
slovensko expresne zbavovalo komunis-
tických symbolov vrátane zemepisných 
názvov reprezentujúcich zvrhnutý režim. 
Avšak názov sídliska  Košického vlád-
neho programu sa v územnosprávnom 
členení zamaskoval do skratky KVP.  
A bolo vybavené. Skutočne? Názov stále 
s nostalgiou pripomína nedemokratický 
komunistický režim. Nedôslednosť či 

vedomé živenie nádeje na návrat starých 
čias? Pre mňa je záhadou, čo má košický 
vládny program spoločné práve s týmto 
sídliskom, že mu dal meno? Je hanbou, 
že takto pomenované sídlisko v tichosti 
prežilo 30. výročie protikomunistickej 
nežnej revolúcie aj 40. výročie začiatku 
výstavby. To isté platí aj pre uchovávanie 
názvov niektorých ulíc v juhozápadnom 
sektore sídliska cielene pomenovaných 
po vtedajších komunistických papalá-
šoch a normalizátoroch, ktorých nosite-
lia by ináč zostali navždy zabudnutí.

Aby nedošlo k nedorozumeniu, pri 
určovaní názvoslovia obytných súborov 
považujem za správne a prirodzené,  
keď nové názvy vychádzajú z historic-
kých názvov a tak symbolicky pripo-
mínajú minulosť. Ale prečo má pome-
novanie KVP pripomínať zavrhnutú 
socialisticko-komunistickú minulosť, 
keď sú na výber apolitické alternatívy 
historických, chotárnych názvov tohto 
územia? Myslavčania ho odjakživa 
nazývali v nárečí Porvazy, zrejme podľa 

dlhého úzkeho tvaru pozemkov. Tento 
názov prebral aj kataster v tvare Dlhé 
porvazy. Alternatívou môže byť tiež po-
slovenčený názov Povrazy.  Kvôli zhode 
s názvom katastrálneho územia pripadá 
do úvahy aj Grunt. Možno prekvapím, 
keď preferujem zmenu názvu mestskej 
časti na Sídlisko Myslava, obdobne, ako 
je pomenované Sídlisko Ťahanovce.  
Aj to bolo postavené na pozemkoch 
obyvateľov susednej rovnomennej obce. 
Takáto filozofia pomenovania zvyšuje 
šancu, že pôvodné dediny aspoň formál-
ne prežijú tlak na zlučovanie mestských 
častí po nedávnej novelizácii Zákona  
o Meste Košice. Nádej na zachovanie 
názvu Myslavy by bola pre starších 
Myslavčanov aspoň gestom a morálnou 
satisfakciou za krivdy minulého reži-
mu, ktoré vyvrcholili nedobrovoľným  
odobraním úrodnej pôdy – živiteľky 
pracovitých roľníkov, ale aj Košičanov 
odkázaných na úrodu z okolitých polí. 

Ing. Karol Labaš
(externý príspevok)

Inzerujte  
v našej Kvapke

Chcete, aby sa informácie  
o Vašej prevádzke či produkte 
dostali do 8 300 domácností  
na Sídlisku KVP? 

Inzerujte v občasníku, ktorý 
vychádza už viac ako 20 rokov.

Napíšte nám na  
redaktor@mckvp.sk  
alebo zavolajte na tel. číslo  
055/789 06 16



Participácia

Budúcnosť sídliska plánujeme 
spoločne s Vami

Spustili sme štvrtý ročník  
participatívneho rozpočtu

9Ivana Palaiová - redaktor

Foto: archív MČ KVP

Verejný priestor je určený pre všetkých 
obyvateľov, preto dávame váhu ich ná-
zorom, aby sme spoločne formovali jeho 
podobu. Našim cieľom je participatívne 
rozhodovanie o budúcnosti sídliska. 
Pokračujeme preto v našich stretnutiach 
pod názvom Spoločný plán. Ide o koncept 
verejných diskusií na rôzne témy, ktoré 
dávajú ľuďom možnosť vyjadriť svoj 
názor a ovplyvniť tvorbu konkrétneho 
projektu.

Obyvatelia sa mohli vyjadriť aj k pláno-
vanej obnove vnútrobloku medzi Klim-
kovičovou a Čordákovou ulicou. Zámer 
projektu prišli predstaviť samotní archi-
tekti, ktorí sa podieľali na jeho tvorbe.
Projekt je rozdelený do troch častí, aby 
sme vytvorili zóny na relax, šport a spo-
ločenské aktivity. Okrem toho kladieme 
dôraz na ekologické riešenia, ktoré za-
bezpečia príjemnú teplotu aj v horúcom 
lete a myslíme i na bezbariérovosť. 
Chceme, aby tento priestor slúžil ľuďom 
všetkých vekových skupín a bol nielen 
funkčný, ale aj esteticky príjemný.

Celková suma projektu sa odhaduje na 
približne 300 000 eur. Sme odhodlaní 
získať financovanie na jeho realizáciu z 
externých zdrojov. Rozdelili sme ho pre-
to na viacero etáp, aby sme mali vyššie 
šance uspieť. 

Projekt si môžete pozrieť na našej 
webstránke - www.mckvp.sk/projekty/
klimkovicova/ a pripomienkovať ho na 
adrese – k1k@mckvp.sk 

Ak Vám skrsol v hlave originálny nápad, 
ktorým prinesiete do našej mestskej časti 
niečo nové a zaujímavé neváhajte sa ním 
zapojiť do participatívneho rozpočtu. 

Aj v tomto roku prerozdelíme 20 000 eur 
na projekty, o ktorých rozhodnú v hlaso-
vaní samotní obyvatelia. Každý z Vás tak 

bude mať šancu ovplyvniť osud dobrého 
nápadu v mieste, v ktorom žije. 

Prvým krokom je prihlásiť svoj  
nápad. Stačí kliknúť na  
www.sidliskokvp.hlasobcanov.sk zare-
gistrovať sa, vyplniť formulár v prísluš-
nej kategórii (občianske projekty do  

2 000 eur alebo zadania pre mestskú časť 
do 5 000 eur) a poslať ho do 18.októbra. 
Registráciu je potrebné urobiť každý rok 
nanovo. Môžete použiť rovnaký mail aj 
heslo ako v minulom roku.

Koncom októbra zasadne podľa pravidiel 
participatívneho rozpočtu hodnotiaca 
komisia, ktorá posúdi realizovateľnosť 
projektov a vyberie tie, ktoré postúpia do 
hlasovania. 

Hlasovanie verejnosti sa uskutoční  
od 15. novembra do 30.novembra.
Podporených bude 5 nápadov s najvyš-
ším počtom hlasov v oboch kategóriách. 

Tešíme sa na Vaše zaujímavé projekty. 
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Zo samosprávy

Popri iných má mestská časť na stole 
naďalej otvorený aj projekt stavby Senior 
domu v Drocárovom parku. Žiadnemu 
bystrému oku nemôže uniknúť, že ide 
o komplikovanú záležitosť s ktorou sa 
pasujeme už niekoľko rokov. Každému  
je jasné, že vyplakávanie situáciu nerieši 
a preto sa poďme pozrieť, čo je nové. 

V auguste sme vyhlásili novú verejnú 
súťaž na kúpu/predaj areálu s pozme-
nenými podmienkami. Predáva sa celá 
nehnuteľnosť, ktorá zahŕňa stavby, prí-
stupové komunikácie aj pozemok okolo 
budov. Minimálna cena, za ktorú môžu 
záujemcovia tento areál kúpiť,  
je stanovená na jeden milión eur.

V minulosti mestská časť ponúkala na 
predaj len časť areálu a zvyšok pozemku 
na prenájom. Hoci je aktuálne požadova-

ná minimálna cena vyššia, kupujúci bude 
vo výhode, keďže nebude musieť platiť za 
prenájom pozemku.

Na nového majiteľa čaká rekonštrukcia 
areálu tak, aby v ňom obyvatelia dosta-
li kvalitné sociálne, vzdelávacie alebo 
zdravotnícke služby po dobu minimálne 
20 rokov. Aby to mohla samospráva 
dodržať, bude od nového majiteľa poža-
dovať zábezpeku vo výške 50-tisíc eur. 
Rekonštrukcia by mala začať najneskôr 
do konca roku 2025 a skončiť najneskôr 
do konca roku 2030.

Kritériom pre hodnotenie súťažných  
návrhov je nielen kúpna cena, ale aj  
kvalita projektového zámeru. Mestská 
časť si chce posvietiť aj na konkrétne 
služby, ktoré sa tam obyvateľom  
dostanú, no bude ju zaujímať aj to,  

ako dlho bude trvať samotná rekonštrukcia. 

Ak sa pýtate, prečo sa to celé takto naťa-
huje, vysvetlenie je jednoduché. Sídlisko 
potrebuje mať záruku, že pôjde o stavbu, 
ktorá sa po dvoch rokoch nerozpadne 
ako domček z karát. Samospráva má za 
sebou niekoľko verejných súťaží, snažila 
sa nájsť externé zdroje, no najmä spo-
ľahlivých partnerov pre realizáciu svojho 
zámeru. Ich návrhy sa však doposiaľ ne-
zhodovali s očakávaniami mestskej časti, 
na základe daných podmienok. Aj práve 
z tohto dôvodu bol účel užívania areálu 
rozšírený o ďalšie služby. 

Na výstavbu niekoľkoposchodovej bytov-
ky by sa našli uchádzači ihneď. Predstava 
samosprávy je však od začiatku jasná – 
zabezpečiť kvalitné a bezpečné občian-
ske služby.

Dočkali sme sa. Kamión s novými 
prístreškami MHD dorazil na Sídlisko 
KVP koncom augusta. Ani štátne sviatky 
nezabránili začatiu prác, ktoré cestujúci 
tak netrpezlivo očakávali. Ako prvá huba 
po daždi pribudol prístrešok na zastávke 
Cottbuská - smer Terasa, pokračova-
li ďalšie na najviac frekventovaných 
miestach.

Zostavenie základu prístrešku z oceľovej 
konštrukcie trvá pracovníkom realizač-
nej firmy približne 5 až 6 hodín  
v prípade priaznivého počasia.  
Po montáži konštrukcie nasleduje mon-

táž citylightov, potom položia lôžko  
a dlažbu. Ako posledné osadia sklenené 
výplne autobusových prístreškov. A bude 
hotovo, jeseň môže ukázať všetky svoje 
farby aj vrtochy, KVP bude pripravené. 

Po mesiacoch obáv zo strany KVP - čká-
rov a jednaniach samosprávy s dodáva-
teľom si už môžeme všetci vydýchnuť.  
Na konci tejto cesty budú stáť modernej-
šie prístrešky pre čakajúcich cestujúcich 
s novými vylepšeniami. Môžete sa tešiť 
na vizuálne príjemnejšie prístrešky, 
ktoré budú osvetlené a prinesú zlepšenú 
viditeľnosť prichádzajúcich autobusov  

a pohodlnejšie sedenie na nových  
lavičkách nie len priamo v prístrešku  
ale aj v jeho bezprostrednom okolí.

Čo nové v téme Senior domu? 

Finišujeme s osadením nových 
prístreškov MHD

Lenka Čechová Pisarčíková | Ivana Palaiová - redaktor

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP
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Zo samosprávy

Ivana Palaiová - redaktor | Ekonomické odd.

Cesty a chodníky na Sídlisku KVP sú  
v stave, ktorý si vyžaduje značné opravy. 
Celkový investičný dlh na našich komu-
nikáciách je približne 5 000 000 €. To je 
obrovská suma, ktorá nám jasne ukazuje, 
že nemôžeme všetko zvládnuť opraviť naraz.

Každý rok máme k dispozícii finančné 
prostriedky, ktoré nám umožňujú opra-
viť približne 5 000 metrov štvorcových 
ciest a chodníkov. 

Nie sme schopní vyriešiť všetky proble-
matické, ale rozhodli sme sa postupovať 
systematicky.

Už piaty rok po sebe robíme súvislé 
opravy na tých najkritickejších miestach, 

aby sme predišli potrebe neustálych  
následných opráv. Naším cieľom nie je 
len “zaliata diera”, ale trvalé riešenie. 
Pracujeme na tom, aby sme zlepšili  
celkovú situáciu na našich cestách.  
Vaša trpezlivosť a porozumenie  
sú pre nás veľmi dôležité. Ďakujeme.

Cesty opravujeme postupne  
a systematicky 

pred po

pred po

pred po

pred po

2019 2020 2021 2022 k 30.6.2023

starostlivosť o zeleň - kosby, orezy stromov ... 82 783,21 € 84 991,20 € 111 736,87 € 119 208,25 € 30 460,53 €

zimná údržba 44 214,83 € 41 633,69 € 66 552,11 € 53 872,52 € 70 132,54 €

zber kamienkov 9 065,00 € 920,00 € 5 040,00 € 5 000,00 € 9 990,40 €

údržba detských ihrísk 4 344,74 € 10 660,92 € 14 640,00 € 800,00 €

údržba verejných priestranstiev 6 395,09 € 5 548,00 € 5 612,00 € 1 932,00 €

dezinfekcia COVID na ver. priestranstvách 5 175,00 € 1 104,00 €

opravy budov 13 228,28 € 4 860,00 € 10 304,40 €

opravy výtlkov 4 960,93 € 2 425,00 €

odvoz biologického odpadu 10 933,00 € 12 615,00 € 8 200,00 €

ostatné služby 23 585,00 €

celkom 136 063,04 € 143 459,72 € 229 764,11 € 239 392,77 € 134 244,87 €

Prehľad výdavkov na starostlivosť o zeleň, verejné priestranstvá  
za roky 2019-2023 

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVPFoto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVPFoto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVPFoto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVPFoto: archív MČ KVP



Tretí ročník Letného festivalu priniesol 
neuveriteľnú energiu a atmosféru do 
Drocárovho parku. Program, ktorý  
pripomenul 40.te výročie sídliska KVP 
bol výnimočný a pritiahol tisícky náv-
števníkov nielen z našej mestskej časti.

Na pódiu sa predstavili talentovaní 
umelci, ako speváčka Tina, rapper Ego, 
Kelso, kapela ICONITO a Creek Sound, 

ktorí svojím vystúpením dokázali  
nadchnúť naozaj každého.

Tí, ktorí si mysleli, že koniec leta 
prináša zhoršujúcu sa náladu, zažili 
počas Letného festivalu presný opak. 
Vo veľkom štýle, s chutnými dobrotami, 
atrakciami, lokálnymi výrobkami  
a najmä v kruhu skvelých ľudí sme si  
užili nezabudnuteľný zážitok. Zároveň, 

sme opäť posunuli úroveň tohto poduja-
tia o level vyššie. 

Ďakujeme všetkým, ktorí sa akýmkoľvek 
spôsobom podieľali na organizáccii tohto 
festivalu, a taktiež našim skvelým sponzo-
rom - Bulli Kebab a Motor-Car Košice. Toto 
podujatie bolo spolufinancované Košickým 
samosprávnym krajom a organizovali sme 
ho v spolupráci s OZ Občania sídliska KVP.

Zlatou bodkou leta sa stal  
náš Letný Festival

Ivana Palaiová - redaktor

Zo života sídliska

12 Ivana Palaiová - redaktor

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP
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Zo života sídliska

Sídlisko nie len na bývanie,  
ale aj plné života
Posledné mesiace boli na našom sídlisku 
plné rôznorodých aktivít, ktoré nám 
priniesli nielen veľa radosti a pekných 
zážitkov, ale aj poriadnu dávku adre-
nalínu. Zažili sme sa tradičné podujatia, 
vyskúšali sme nové koncepty a neobišli 
sme sa bez vzrušujúcich športových  
dobrodružstiev. Poďme si spoločne  
pripomenúť tieto výnimočné okamihy, 
do ktorých ste sa zapojili aj Vy.

Uvítanie  
novorodeniatok

Oslavovali sme príchod našich naj-
menších, ktorí sa narodili v mesiacoch 
marec až jún. Vymenovali sme ich za 
oficiálnych občanov našej mestskej časti 
a darovali im pamätný list spolu s malou 
pozornosťou, aby mohli na tento  
špeciálny okamih spomínať.

Potulky po Sídlisku 
KVP

Pri príležitosti 40.teho výročia vzniku 
sídliska sme usporiadali potulky po KVP 
so známymi košickými sprievodcami. 
Previedli nás zaujímavými miestami,  
na ktoré sa bežne nedostaneme a priblí-
žili históriu toho, ako sa formovalo naše 
sídlisko.

Leto s Neonkou

Drocárov park každú druhú nedeľu ožíval 
cvičením pod vedením profesionálnych 
trénerov z Neonky fitness. Na ihrisku 
cvičil naozaj každý, zapojili sa mladšie  
i staršie ročníky, ktoré dokázali, že šport 
vie spojiť všetkých ľudí bez rozdielu na 
vek či pohlavie.

BMX Freestyle

Profesionálni jazdci v BMX freestyle  
nás opäť ohúrili dych vyrážajúcimi  
skokmi nad Drábovou ulicou. Slovenský 
pohár vo Freestyle BMX nám priniesol 
fantastické výkony jazdcov. Víťazom 
7. kola Slovenského pohára v kategó-

rii BMX vyhral rodák z KVP Branislav 
Žibritovský. 

Oslavy Jubilantov

Spoločne sme oslávili významné životné 
jubileá našich seniorov, ktorí sú aktívni  
v každom veku. Svojim prístupom  
k životu sú pre nás zdrojom nenahradi-
teľnej skúsenosti a múdrosti.

Active Life Beh

Viac ako dvesto bežcov vyštartovalo pred 
Komunitnou kaviarňou, aby spoznalo 
naše sídlisko aj počas behu. Spolupráca  
s Active life opäť dopadla na výbornú   
a posilnila našu komunitu.

Tieto podujatia nás ešte viac zblížili  
a my sa už teraz tešíme na budúce akcie  
a ďalšie spoločné zážitky, ktoré nás  
čakajú. Naše sídlisko nie je len miesto  
na bývanie, je to domov plný aktivít  
a života.

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP
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K-park: Miesto spoločnej  
komunity pre šport a zábavu

Ako to vyzerá  
s otvorením ihriska Rodinka? 

Nové dvere do sveta športu a zábavy  
na Sídlisku KVP priniesol športovo –  
oddychový areál K-park, ktorý sme  
vybojovali vďaka sile našej komunity. 
Nejde len o ďalšie bežné športovisko. 
K-park je miestom, kde sa stretávajú 
ľudia všetkých vekových kategórií,  
kde vznikajú nové spomienky a kde sa 
zakladajú pevné priateľstvá. Ale čo je ešte 
dôležitejšie, poskytuje našim deťom  
a mládeži nové príležitosti na obja-
vovanie radosti z pohybu a aktívneho 
životného štýlu.

K-park sa nachádza medzi Staroza-
gorskou a Wuppertálskou ulicou a je 
otvorený pre verejnosť podľa príslušného 
prevádzkového poriadku. Je dostupný 
pre každého, kto má záujem o športo-
vanie alebo zábavu. Tento priestor je 
výsledkom úsilia celej našej komunity  

a je nádherným príkladom toho, ako mô-
žeme spoločne dosiahnuť veľké veci.

Vaše hlasy potrebuje-
me aj v súťaži o nový 
mestský park
Ako mestská časť aktuálne súťažíme 
o nový mestský park LIDL ČISTINKA, 
ktorý zahŕňa parčík, grilovací kútik, 
workoutovú zónu, multifunkčné a detské 
ihrisko. 

Hlasovať môžete až do nedele  
22.októbra každý deň cez oficiálnu  
webovú stránku www.lidl.sk/cistinka, 
kde sa stačí raz zaregistrovať. Po skon-
čení hlasovania bude na Slovensku vybu-
dovaných 5 nových Lidl čistinka parkov, 
pričom mestá a mestské časti súťažia  

v kategóriách podľa počtu obyvateľov. 
S Vašou podporou môžeme tento sen 
premeniť na realitu a oživiť naše sídlisko 
o ďalšie pekné miesto. Ďakujeme.

Ukončenie realizácie detského ihriska 
Rodinka, na ktoré sme získali externé 
finančné zdroje z Ministerstva práce, 
sociálnych vecí a rodiny Slovenskej  
republiky sme avizovali na koniec 
augusta. Z dôvodu dlhšieho dodania 
konkrétneho hracieho prvku –  kolotoč, 
sa ukončenie realizácie posúva o mesiac. 
Ihrisko si budete môcť užívať od októbra 
tohto roka. Mrzí nás, že došlo k posunu 
termínu ale veríme, že výsledok bude 
stáť za to.

Ivana Palaiová - redaktor | Lucia Rácová - ved.odd.stratégie a rozvoja

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP
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Aktuálne problémy samosprávy

Na slovíčko o aktuálnych 
problémoch nášho sídliska
V rubrike venovanej pálčivým témam 
sídliska si tento raz posvietime na úpravy 
nájomných zmlúv, ktoré schválilo miestne 
zastupiteľstvo v rámci Zásad hospodárenia 
a nakladania s majetkom mestskej časti. 
Nasledujúce riadky sa budú snažiť vysvetliť 
zložitú tému, ktorá sa objavila dokonca 
aj v médiách. Dôvodom boli vyjadrenia 
niektorých nájomcov aj negatívny pohľad 
na vec obyvateľov sídliska. Tento článok 
sa pokúsi objasniť celú problematiku na 
základe faktov. 

V prvom rade je potrebné povedať, že ako 
samospráva musíme so svojim majetkom 
hospodáriť efektívne, účelne a hospodárne. 
Od mesta Košice máme v správe 3 objekty 

– budovu OC IV na Cottbuskej ulici, budovu 
miestneho úradu a budovu bývalej ma-
terskej škôlky na Bauerovej ulici. S týmito 
stavbami nakladáme v zmysle našich vnú-
torných smerníc, ale najmä v zmysle Zásad 
hospodárenia a nakladania s majetkom MČ, 
ktoré schvaľuje miestne zastupiteľstvo.

Problematike nájomného a úprave nájom-
ných zmlúv sa venujeme už od roku 2019. 
Zamerali sme sa predovšetkým na revíziu 
dovtedy podpísaných nájomných zmlúv. 
Ako hovorí Iveta Urbanová z oddelenia 
výstavby a majetku miestneho úradu  

„Vôbec nikto netušil, že otvárame Pando-
rinu skrinku, ktorá prinesie nemalé a aj 
nemilé prekvapenia. Objavili sme nájomné 
zmluvy ešte z roku 1993, zistili sme  
nejednotné výšky platieb nájomného za 
prenajaté priestory či viaceré výhody na 
strane nájomcov bez toho, aby boli zapra-
cované v zmluvách.“

Mestská časť sa pustila do mravenčej práce. 
Každú zmluvu sme posúdili samostatne. 
Vypracovali sme niekoľko analýz k prena-
jatej výmere a výšky nájomného, aby sme 
mohli nastaviť nové zmluvné podmienky, 
ktoré budú zohľadňovať aktuálny stav.  

„Už v tom čase sme postupne začali komu-
nikovať s jednotlivými nájomcami,  
o plánovaných zmenách boli informovaní  

v dostatočnom časovom predstihu. S väčši-
nou z nich som sa stretla osobne,“ upres-
ňuje Urbanová.

Začiatkom roku 2020 pristúpila mestská 
časť k prvej zmene Zásad hospodárenia 
a nakladania s majetkom MČ po 11-tich 
rokoch. Postupné úpravy nájomných zmlúv 
ale stopla pandémia koronavírusu. Všetkým 
nájomcom, ktorí o to požiadali bola táto 
úprava pozdržaná až do doby ukončenia 
pandémie. Mestská časť im vyhovela  
v maximálnej možne miere, čo sa týka 
úľavy platenia nájmu.

S postupným uvoľňovaním opatrení v roku 
2022 dochádzalo aj k stabilizácii ekono-
mickej krízy na Slovensku. Enormne rýchly 
rast cien mal a má doteraz veľký vplyv na 
zvyšovanie spotrebiteľských cien v každej 
oblasti. Súvisí s tým aj rast na náklady súvi-
siace s prenájmom nebytových priestorov. 

„Nebolo inej cesty ako upraviť jednotlivé 
nájomné zmluvy tak, aby sme boli ako 
samospráva schopní zabezpečiť údržbu 
budov, ktoré máme v správe. Všetky príjmy 
z nájmov putujú na opravy týchto objektov, 
ktoré majú 30 – 40 rokov. Len výmena ha-
varijného stavu vodovodu nás stála takmer 
5 000 eur. Investovať do týchto opráv je 
veľká záťaž na náš rozpočet, nemohli by 
sme realizovať žiadne projekty,“ uvádza 
Urbanová.

Nové zmeny Zásad hospodárenia a nakla-
dania s majetkom MČ odsúhlasili miestni 
poslanci v marci tohto roka. Mestská časť 
vychádzala v prvom rade z technického 
stavu budovy, kde sa nebytový priestor na-
chádza. Zohľadňovala sa aj výška doterajšej 
investície do opravy budovy a plánované 
zámery. Urbanová hovorí, že „ceny nájmu 
nebytových priestorov sa porovnávali s os-
tatnými mestskými časťami ako aj mestami 
na Slovensku. Napríklad, za obchodné 
priestory v susednej MČ Západ zaplatíte od 
117 - 176 Eur za m2. V mestskej časti KVP sa 
výška nájmu pohybuje od 70 – 90 Eur“. 

Azda najväčšiu diskusiu vyvolal postupný 
zánik Súkromného etnografického múzea 
Humno, ktoré bolo jedným z prevádzok, 
kde sa upravovalo nájomne. Jeho postupný 
zánik, pre ktorý sa rozhodla jeho majiteľ-
ka však mnohí pripisovali mestskej časti. 

„Ak sa pozrieme na platby nájomného za 
tento nebytový priestor  v minulosti, výška 
nájmu sa tu pohybovala na úrovni 2,14 Eur/
m2/mesiac, neskôr  0,66 Eur/m2/mesiac. 
Aktuálne to vychádza na 3,16 Eur za me-
siac,“ hovorí Urbanová. Dodáva, že ju mrzia 
medializované informácie, ktoré sa objavili 
zo strany niektorých nájomcov s cieľom 
poškodiť dobré meno mestskej časti.  

„Boli zavádzajúce.“

Mestskú časť k mnohým krokom pria-
mo či nepriamo viažu zákony, smernice, 
nariadenia, ale hlavne meniaca sa situácia 
v štáte, na trhu aj vo svete. Verte, že po 
nespokojných obyvateľoch a nahnevaných 
nájomcoch či partneroch netúži žiadna 
samospráva. Veríme, že stav, ktorý mnohí 
označujú za nepriaznivý sa pomaly ale 
isto obráti k lepšiemu. Ak však potrebujete 
nebytový priestor pre Vaše podnikanie, 
pokojne sa nás obráťte, na Vaše otázky  
zodpovie iveta.urbanova@mckvp.sk

Ivana Palaiová - redaktor

NAPÍŠTE NÁM TÉMY, KTORÉ VÁS TRÁPIA 
 
Dajte nám vedieť, riešenie akej témy by ste uvítali  
v najbližšom čísle na adresu redaktor@mckvp.sk
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Zelené listy

Budova nášho miestneho úradu má novú 
extenzívnu zelenú strechu. Nový povrch 
je nie len trendom, ale jeho úloha je 
ďaleko významnejšia. Na zmeny klímy 
sa snažíme reagovať aj my a prispieť tak 
k udržateľnosti nášho sídliska. Zelená 
strecha tomuto cieľu bez debaty prispeje. 
Jedným z hlavných benefitov, ktorý nie 
je len vizuálnou lahôdkou, ale má aj 
praktické výhody je to, že takéto strechy 
umožňujú absorbovať a zadržiavať 
dažďovú vodu, čím sa oslabuje riziko 
povodní. Takéto opatrenia pomáhajú 
nielen v súčasnosti, ale majú dopad aj na 
budúce generácie.

V lete sa neprehrieva, 
v zime pomáha  
udržiavať teplotu
Zelená strecha je však oveľa viac než len 
ochrana pred poveternostnými vplyvmi. 
Počas horúcich letných dní zabraňuje 
prehrievaniu budovy, v zimných mesia-
coch chráni pred nadmerným ochla-
dením. Peter Bomba zo zhotoviteľskej 
spoločnosti zdôraznil, že v lete môže 
zelená strecha zadržať neuveriteľných 
70-90% zrážok a v zime približne 40%. 
Navyše, vegetačné vrstvy poskytujú úto-

čisko rôznym druhom hmyzu a vtákov, 
čím prispievajú k biodiverzite v našej 
mestskej časti. Prírodný charakter 
zelenej strechy vytvára skvelý  kontrast 
k betónovým konštrukciám. Súčasťou 
stavebných prác bola demontáž a montáž 
bleskozvodu vrátane jeho revízie.

Na novú špeciálnu strechu sme získali 
financie z Ministerstva investícií,  
regionálneho rozvoja a informatizácie 
Slovenskej republiky vo výške 105 000 
eur. Uvedomujeme si aj potrebu  
modernizácie a zateplenia budovy nášho 
miestneho úradu. Práve preto pripravu-
jeme všetky potrebné dokumenty, aby 
sme sa mohli uchádzať o externé finanč-
né zdroje na tento účel hneď,  
ako to bude možné. Odborníci aj aktivisti, 
znalci v ochrane prírody zelenú strechu 
odporúčajú. Snažia sa ju spopularizovať 
a Sídlisko KVP nezaostáva. Ako mestská 
časť sme pilotom v tomto zdravom  
koncepte, inšpirujte sa aj Vy.

Čo ma spoločné zdravý nádych so so-
lárnymi panelmi? Viac, než si myslíte. 
Priamo v praxi si to môžu KVP – čkári 
vyskúšať pri budove OC IV na Cottbus-
kej ulici. Na jej streche sú nainštalované 
solárne panely, ktoré majú za úlohu 
znížiť uvoľňovanie škodlivých látok do 
vzduchu. 

Na osadenie fotovoltických panelov 
získala mestská časť finančnú podporu 

od Ministerstva životného prostredia SR. 
Sídlisko KVP si nezakrýva oči pred kli-
matickou krízou ani jej desivými účinka-
mi a snaží sa plniť aj prijímať opatrenia 
na ochranu životného prostredia. 

Do roku 2030 by totiž malo Slovensko 
vyprodukovať 19,2 % energie z obnovi-
teľných zdrojov. Tento veľký a dôležitý 
cieľ si Slovensko stanovilo na základe 
dohody s Európskou komisiou.

Prvý košický miestny úrad  
so zelenou strechou

Ďalšia strecha,  
ktorá pomáha klíme

Lucia Rácová- ved. odd. stratégie a rozvoja

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP

Foto: archív MČ KVP
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Takmer kilometer nového 
cyklochodníka spojil Moskov-
skú triedu a Kremnickú ulicu. 
Práce na rekonštrukcii sa začali 
koncom mája tohto roku, ale my 
sme na tom pracovali už od roku 
2021. Mestská časť pripravila 
projektovú dokumentáciu, ktorú 
neskôr odovzdala mestu Košice 
ako oprávnenému žiadateľovi  
o nenávratný finančný príspe-
vok. Mesto následne získalo 
financie z eurofondov, ktoré 
hradia 95% nákladov. Celkový 
rozpočet projektu je takmer  
320 000 eur.

Nový cyklochodník smeruje zo 
západnej strany Triedy KVP od 
odbočky na Moskovskú triedu 
až po zastávku MHD „Dénešo-
va“. Rozdelený je na samostatný 
pruh pre cyklistov z červeného 
asfaltu a samostatný pruh pre 
chodcov. Pokračuje až po križo-
vatku s Kremnickou ulicou, kde 

je vybudovaný spoločný chodník 
pre peších a cyklistov.

Súčasťou tohto projektu bola aj 
výšková úprava profilu chodníka 
vedúceho od Moskovskej triedy  
k zastávke MHD „Dénešova“. 
Tam sme odstránili schodisko  
a zabezpečili bezbariérový  
prístup pre všetkých.

Naša mestská časť má v pláne 
ďalšie rozšírenie cyklistickej 
siete od mosta na Moskovskej 
triede po ulicu Jána Pavla II.  
Avšak náklady na túto časť 
prekročili stanovený limit pre 
dotácie (500 000 eur na kilo-
meter). V súčasnosti prebiehajú 
rokovania s mestom Košice  
o možnom ďalšom financovaní 
vo výške viac ako 460 000 eur. 
Veríme, že dosiahneme pozi-
tívny výsledok, aby sme mohli 
pokračovať v rozširovaní cyklis-
tickej siete na Sídlisku KVP.

Pribudla nová 
cyklotrasa

Foto: archív MČ KVP
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Poslanecká SMS

„Akým spôsobom komunikujete s obyvateľmi 
vo Vašom obvode?”

Mária Ivanecká
Som človek, ktorý má rád ľudí. Každý 
človek je niečím výnimočný. S ľuďmi  
sa stretávam pri rôznych príležitostiach,  
v bežných životných situáciách, v auto-
buse, v meste, pri rôznych kultúrnych 
udalostiach organizovaných MČ KVP. 
Veľa ľudí sa mi zdôveruje tým, čo ich  
trápi a keď sa dá, vždy pomôžem. Ľudia 
boli a sú stredom môjho záujmu bez  
rozdielu pohlavia, rasy a postavenia.  
Želám všetkým ľuďom mier a pokoj  
v duši!

Iveta Adamčíková
Možností ako komunikovať s občanmi  
je veľa. Občania ma so svojimi podnetmi, 
otázkami, alebo nápadmi väčšinou 
oslovujú mailom či sms-kami. Pre mňa 
sú najlepšími komunikačnymi prostried-
kami osobné stretnutia, kde je najlepšia 
možnosť prebrať či už problémy, ktoré 
trápia našich občanov, ale aj kladné  
hodnotenia našej práce. Najväčšou 
odmenou pre nás su pozitívne hodnote-
nia našej práce, ktorú robíme pre rozvoj 
nášho krásneho sídliska a pre našich 
občanov.

Erika Liptáková
S ľuďmi komunikujem aj prostredníc-
tvom SMS, no väčšinou pri náhodných 
stretnutiach na ulici, v obchode, pri 
kostole. Mnohokrát tieto rozhovory  
trvajú i 10-15 minút a stáva sa, že nieke-
dy skončia i pri dobrom pivku.

Zdeno Bartók
Je niekoľko spôsobov komunikácie medzi 
ľuďmi a každému vyhovuje niečo iné. 
Niekto má rád svoje podnety a postrehy 
prezentovať na sociálnych sieťach a pre-
to sa snažím zapájať do týchto aktivít aj 
ja. Niektorí obyvatelia preferujú osobný 
kontakt a oslovujú ma na ulici, vo vchode 
kde bývam, na akciách KVP, ktorých sa 
zúčastňujem. V tom prípade sa snažím 
komunikovať s nimi priamo na mieste  
a v prípade nejasností sa obrátiť na naše 
kanceláriu prvého kontaktu.

Marián Koszoru
Komunikácia s obyvateľmi je dôleži-
tou náplňou mojej poslaneckej práce a 
spolupráce s obyvateľmi. Najčastejšie 

komunikujeme cez Facebook a Messen-
ger. Často komunikujeme aj osobne.  
Nie raz sú to práve náhodné stretnutia, 
no oceňujem aj tie plánované so stretnu-
tiami na problémovom mieste. Vždy som 
veľmi vďačný za každý podnet, kritiku 
či spätnú väzbu. Táto komunikácia mi 
pomáha v poslaneckej práci posúvať 
KVP vpred. Ďakujem a teším sa na ďalšiu 
spoluprácu.

Marián Podolinský
Najefektívnejšie sa mi overilo komuni-
kovať osobne v teréne na mieste kon-
krétneho podnetu občana alebo 
so zástupcom danej skupiny občanov 
nášho sídliska. Priestorom pre podnetné 
debaty sú samozrejme aj akcie organi-
zované mestskou časťou, kde si vždy rád 
nájdem čas na diskusiu a zodpovedanie 
otázok či iných podnetov. Najčastejšou  
a každodennou formou je online komu-
nikácia, priame odpovedanie na podnety 
na sociálnych sieťach, nakoľko ide  
o konštruktívnu, rýchlu a adresnú  
formu. 

Martin Žec
Podnety, postrehy, nápady a inšpiráciu 
získavam od občanov osobne a prostred-
níctvom elektronickej pošty či sociálnych 
sietí. Preferujem však písomnú komuni-
káciu, ku ktorej sa viem vrátiť vždy  
a podľa potreby.

Milan Pach
S obyvateľmi nášho sídliska, a teda nielen 
môjho – druhého obvodu komunikujem 
väčšinou osobne. Ide o stretnutia naprí-
klad na pravidelných zbierkach šatstva, 
ktorých sa zúčastňujem pri preberaní 
tovaru, kde je čas prehodiť niekoľko viet. 
Takisto na spoločenských a športových 
podujatiach organizovaných Mestskou 
časťou. Taktiež sa s nimi mám možnosť 
stretnúť a komunikovať na podujatiach, 
ktoré organizuje tunajšia farská komuni-
ta. Samozrejme, rád využívam aj sociálne 
siete našej sídliskovej komunity.

Marián Horenský
Snažím sa aktivne komunikovať dôležité 
témy a plánované aktivity v našej mest-
skej časti. Najčastejšie využívam sociálne 
siete, pretože tam sa informácie šíria 

veľmi rýchlo, čo vnímam ako výhodu. 
Rád sa stretnem a porozprávam  
s obyvateľmi aj priamo na akciách  
alebo pri bežných stretnutiach  
na sídlisku. K dispozícii som aj prostred-
níctvom e-mailu a viem si nájsť čas  
na osobné stretnutia, ak by niekto 
mal záujem. Komunikáciu s občanmi 
považujem za jednu z mojich hlavných 
poslaneckých priorít.

Peter Korim
Komunikáciu, nielen v predvolebnom 
období, ale najmä počas výkonu mandá-
tu poslanca považujem za veľmi dôležitú. 
Bez serióznej komunikácie s obyvateľmi, 
či už s voličmi alebo aj nevoličmi, nemá 
poslanec šancu „byť v obraze“. Politika, 
a komunálna zvlášť, sa nedá robiť bez 
ľudí, ale iba s ľuďmi a pre ľudí. Preto je 
mojim hlavným spôsobom komunikácie 
s obyvateľmi v obvode I osobný kontakt  
a vzájomný dialóg. Niekedy sú tie rozho-
vory príjemné, inokedy menej príjemné, 
ale taký je život.  

Roman Matoušek
Preferujem osobný kontakt s našimi 
obyvateľmi, či už na rôznych podujatiach 
organizovaných mestskou časťou alebo 
pri neformálnych stretnutiach pri pre-
chádzkach po sídlisku. Tieto diskusie mi 
pomáhajú lepšie porozumieť ich  
potrebám a požiadavkam. Zároveň 
umožňujú rýchlejšie a efektívnejšie  
riešenie ich problémov, čo nakoniec  
prispieva k zlepšeniu kvality života  
a posilňuje vzájomnú dôveru medzi  
obyvateľmi a nami, ich zástupcami.

Lukáš Boritáš
Obyvatelia i susedia ma často kontaktujú 
s vážnymi či menej vážnymi otázkami  
a problémami. Každý podnet riešime 
individuálne, nakoľko niečo viem  
zodpovedať zo skúseností a niečo je 
potrebné riešiť priamo prostredníctvom 
miestneho Úradu. Touto cestou si  
dovolím poďakovať za každú jednu  
otázku a veľká vďaka patrí zamest-
nancom úradu za promptné riešenia. 
Zároveň prosím občanov o trpezlivosť, 
pretože nie každý podnet je možné  
riešiť okamžite.

Ivana Palaiová - redaktor



Inzercia

Roky pribúdajú a zubov máme v ústach 
stále menej. Z niektorých ostali aspoň 
torzá, iné nám už len matne pripomenie 
trpká spomienka zo zubárskeho kresla.

Za tie roky ste už možno aj zabudli, ako 
chutili viaceré z vašich obľúbených jedál. 
Ani váš úsmev už nie je tým, čím býval? 

Chýbajúce zuby nie sú len estetický problém. 
Komplikujú tiež trávenie a obmedzujú rozma-
nitosť nášho jedálnička, takže priamo znižujú 
kvalitu života. Vývoj technológií nám ale po-
núka skvelé riešenie v podobe zubných im-
plantátov. Sú trvácne a navyše dokážu doko-
nale prinavrátiť pocit i funkciu vlastných zubov. 
Znova si tak budete môcť schuti zahryznúť do 
všetkých obľúbených jedál.

AKO FUNGUJÚ ZUBNÉ IMPLANTÁTY?

Zubný implantát je titánová skrutka, ktorá 
sa zavedie pod ďasno do čeľustnej kosti. Do 
implantátu sa potom uchytí vymodelovaný 
zub. V prípade, že chýba hoci aj celé jedno zu-
boradie, použije sa len niekoľko implantátov.  
Tie poslúžia na ukotvenie mostíkov.

„Keď má pacient strach alebo ide o kompliko-
vanejší zákrok, vieme u nás spraviť všetko po-
trebné v celkovej anestézii. Pacienta teda pre-

ZAHRYZNITE SA 
DO ŽIVOTA  

ZNOVA NAPLNO

TRÁPIA VÁS  
CHÝBAJÚCE ZUBY?

búdzame už s implantátmi a bez akejkoľvek 
traumy z bolesti,“ hovorí skúsený zubný chi-
rurg a implantológ Vladimír Strečko z košickej 
zubnej kliniky Schill Dental Clinic.

ROKY BEZ ZUBOV SPÔSOBIA  
OCHABNUTIE ČEĽUSTE

Bežne sa o tom nehovorí, no už po niekoľkých 
mesiacoch od vytiahnutia či vypadnutia zuba 
sa v danom mieste zmenší objem kosti. Kosť 
sa teda z jednej strany sploští, čo je pre zave-
denie zubného implantátu problém. Vďaka 
najšpičkovejším technológiám však zubári na 
Schill Dental Clinic dokážu ochabnutú kosť ob-
jemovo doplniť alebo vytvoriť novú.

KOĽKO VYDRŽIA ZUBNÉ  
IMPLANTÁTY?

Kvalitne zavedené implantáty, o ktoré sačlo-
vek stará, musia vydržať 10 až 15 rokov. Aby ste 
sa vyhli rôznym prerábkam a opravám, zverte 
sa do rúk špičkových odborníkov, ktorí pracujú 
s najpokrokovejšími technológiami. Garanciou 
kvality na zubnej klinike Schill v Košiciach vám 
môže byť aj 5-ročná záruka na všetky zákroky.

Schill Dental Clinic  
Aupark Tower Košice  
2. poschodie

Tel.: 055 / 310 00 31
www.schill.sk
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Na Sídlisku KVP držíme spolu, 
že to svet nevidel! Hlasujme za nový 

mestský park
Ďakujeme, že hlasujete za Čistinku v našej mestskej časti. 

Spojme sily a vyhrajme 1 z 5 moderných mestských parkov Čistinka
vybavených workoutovou zónou, grilovacím kútikom,

multifunkčným športovým aj detským ihriskom.
Ako hlasovať?

Stačí sa registrovať na lidl.sk/cistinka a každý deň
od 11. 9. do 22. 10. 2023 môžete pridať nášmu mestu 1 hlas.

Dajte to vedieť aj vašim známym,čím viac hlasov,
tým vyššia šanca vyhrať. Viac na lidl.sk/cistinka


